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P R O T O K Ó Ł   Nr XIII/08  
 
z trzynastej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu                       
29 kwietnia 2008 w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem 
radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  
======================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 03 - zakończono o godz. 12 50. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 
 
Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3  Kierownicy referatów UG 
4. Pan Bogusław Sokalski  - Radca Prawny 
5. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   - 32 
6. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -   9 
  
 

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając 

obrady przywitał wszystkich  radnych, zaproszonych gości, oraz  sołtysów.          
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych  o zgłaszanie uwag do przedstawionego porządku obrad.  

Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie do porządku 
dziennego obrad w pkt 14 jako podpunkt e – przyjęcia  zmian w Statucie 
Związku Gmin Ziemi Makowskiej. Jest to tylko kosmetyka w Statucie. Brak 
uchwały naszej rady uniemoŜliwia zarejestrowanie Związku Gmin Regionu 
Ciechanowskiego.  
Jednogłośnie przyjęto porządek dzienny obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XII zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji w okresie 

międzysesyjnym.  
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6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7. Rozpatrzenie  sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2007 rok. 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 
b) dyskusja, 
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 

2007 rok. 
 8. Rozpatrzenie sprawozdania  z wykonania „Gminnego programu profilaktyki  
    i rozwiązywania problemów alkoholowych” za 2007 rok. 
    a) dyskusja. 
  9. Likwidacja Publicznej Szkoły podstawowej w Łukowie.  
    a) podjecie uchwały w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w 
        Łukowie 
10. Utworzenie Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Karniewie. 

a)  podjecie uchwały w sprawie- utworzenia Zespołu Szkolno- 
    Przedszkolnego w  Karniewie.  

11. Zatwierdzenie „planu odnowy miejscowości Karniewo”. 
a) podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia „planu odnowy miejscowości   
   Karniewo”. 

12. Dokonanie zmian w budŜecie Gminy Karniewo na 2008 rok. 
     a) podjecie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gm. Karniewo na 2008 r. 
 13. Zajęcie stanowiska w sprawie realizacji projektu systemowego przez    
        Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Karniewie w ramach Programu     
        Operacyjnego Kapitał Ludzki.  

a)  podjecie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na realizację  realizacji    
   projektu  systemowego przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w    
    Karniewie w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.  

14. Podjęcie uchwał w sprawach: 
  a)  uchwalenie obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć  

nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta  
Nauczyciela, nauczycieli  przedmiotów  w róŜnym wymiarze godzin, 
pedagogów, psychologów, logopedów  oraz  określenia rozmiaru zniŜek 
dla nauczycieli, którym  powierzono stanowiska  kierownicze w  
placówkach oświatowych działających na terenie Gminy Karniewo. 

b)  przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla   
nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Karniewo oraz przyjęcia 
regulaminu   gospodarowania tymi środkami, 

      c)  ustalenia diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek  
    pomocniczych (sołtysów),  

 d) uchylenia uchwały  Nr XI/58/07 Rady Gminy Karniewo w sprawie    
      nabycia  nieruchomości na poszerzenie drogi gminnej, 
 e) przyjęcia zmian w Statucie Związku Gmin Ziemi Makowskiej. 

 15.  Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 16.  Wolne wnioski i zapytania. 
 17.  Zamknięcie obrad.    
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Ad.pkt.3. 
                

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ protokół z poprzedniej sesji jest 
do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad. 
KaŜdy ma prawo wglądu do protokółu, moŜe robić odpisy, notatki itp.   Poprosił 
o zgłaszanie uwag i wniosków co do treści protokołu. 

PoniewaŜ nikt z radnych nie zgłaszał Ŝadnych uwag, radni jednogłośnie 
bez odczytywania przyjęli protokół z XII zwyczajnej sesji, odbytej w dniu                                         
18 marca 2008 roku.  
 
Ad.pkt.4. 
           
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
 Pan Stopa odczytał treść podań jakie złoŜyła Pani Alina Karczewska – 
dzierŜawca ośrodka zdrowia w Karniewie. Pierwsze dotyczyło zwolnienia z 
podatku od nieruchomości Po udzielonej odpowiedzi Pani Karczewska napisała 
drugie podanie o przełoŜenie terminu podatku od nieruchomości. 
 W toku prowadzonej dyskusji nie zajęto konkretnego stanowiska.  
 Sekretarz Gminy poinformował, Ŝe kwota podatku za cały rok wynosi 
1.336 złotych.  

Do przedstawionej przez Wójta informacji o działalności w okresie 
międzysesyjnym – uczestnicy obrad Ŝadnych uwag nie wnosili.  
 (informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu) 
   
Ad.pkt.5. 
  
 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  
 Radna Beata Jackowska  - Zastępca Przewodniczącej Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła 
posiedzenie w dniu 17 kwietnia, na którym omawiano i zaopiniowano materiały 
sesyjne w przedmiocie:  
Zaopiniowanie materiałów sesyjnych w przedmiocie: 
    a)  sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2007 rok. 
    b)  sprawozdanie z wykonania „Gminnego programu profilaktyki  

    i  rozwiązywania problemów alkoholowych” za 2007 rok. 
c) projekty uchwał w sprawach: 

  - uchwalenie obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć  
nauczycieli   nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta  
Nauczyciela, nauczycieli przedmiotów  w róŜnym wymiarze godzin, 
pedagogów, psychologów,   logopedów  oraz  określenia rozmiaru zniŜek 
dla nauczycieli, którym  powierzono stanowiska  kierownicze w  
placówkach oświatowych działających na terenie Gminy Karniewo. 

  - utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Karniewie.  
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           - przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla 
nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Karniewo oraz przyjęcia 
regulaminu gospodarowania tymi środkami, 

   - likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Łukowie. 
  - ustalenia diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek  

   pomocniczych (sołtysów), 
       - dokonania zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2008 rok. 
 - wyraŜenia zgody na realizację  realizacji projektu systemowego przez 
   Gminny  Ośrodek Pomocy Społecznej w Karniewie w ramach Programu  
            Operacyjnego Kapitał Ludzki,  
          - zatwierdzenia „planu odnowy miejscowości  Karniewo”, 
 - uchylenia uchwały  Nr XI/58/07 Rady Gminy Karniewo w sprawie  
    nabycia nieruchomości na poszerzenie drogi gminnej. 
 
PowyŜsze materiały zaopiniowano pozytywnie.  

     
Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu i 
Finansów na posiedzeniu w dniu 18 kwietnia  br. komisja analizowała równieŜ 
wszystkie projekty uchwał: 
a)  sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2007 rok. 
b)  sprawozdanie z wykonania „Gminnego programu profilaktyki  

i  rozwiązywania problemów alkoholowych” za 2007 rok. 
d) projekty uchwał w sprawach: 

  - uchwalenie obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć  
nauczycieli  nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta  Nauczyciela, 
nauczycieli przedmiotów  w róŜnym wymiarze godzin, pedagogów, 
psychologów, logopedów  oraz  określenia rozmiaru zniŜek dla nauczycieli, 
którym powierzono stanowiska  kierownicze w  placówkach oświatowych    

 działających na terenie Gminy Karniewo. 
    - utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Karniewie.  
      -  przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli  
         szkół prowadzonych przez Gminę Karniewo oraz przyjęcia regulaminu   
         gospodarowania tymi środkami, 
    - likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Łukowie. 

 - ustalenia diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek         
 pomocniczych (sołtysów), 

   -  dokonania zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2008 rok. 
      -  wyraŜenia zgody na realizację  realizacji projektu systemowego przez 
 Gminny  Ośrodek Pomocy Społecznej w Karniewie w ramach Programu  
          Operacyjnego Kapitał Ludzki,  
       - zatwierdzenia „planu odnowy miejscowości  Karniewo”, 
       - uchylenia uchwały  Nr XI/58/07 Rady Gminy Karniewo w sprawie  
 nabycia nieruchomości na poszerzenie drogi gminnej. 

 
  Wszystkie materiały sesyjne oraz projekty uchwał zaopiniowano pozytywnie.  
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Radny Andrzej Chełchowski – Komisja Rolnictwa, Przemysłu i Usług, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej na posiedzeniu w 
dniu 16 kwietnia 2008 roku  r. szczegółowo analizowała – jak poprzednie 
Komisje, projekty wszystkich materiałów będących przedmiotem obrad 
dzisiejszej sesji. Analizując projekt uchwały o ustaleniu diet dla sołtysa, Komisja 
zastanawiała się nad podwyŜszeniem prowizji dla sołtysów. W toku dyskusji i 
analizy doszliśmy do wniosku, Ŝe nie ma środków na podwyŜszenie  prowizji. 

Wszystkie materiały sesyjne zaopiniowano pozytywnie.  
  

Ad.pkt.6. 
 
 Radny Andrzej Chełchowski – na drodze od Chełchy Iłowych do Zarąb 
corocznie łatane są dziury. W rzeczywistości nic to nie daje. Od 1978 roiku nie 
przeprowadzano tam gruntowniejszego remontu. Tam naprawdę moŜna sobie 
uszkodzić samochód. Czy nie powinniśmy remontować corocznie jakiegoś 
odcinka tej drogi. Na remont w ciągu jednego roku  nie będzie nas stać.  
 Była awaria na wodociągu śabin Łukowski – mówił radny Chełchowski. 
Woda leciała koloru herbaty. Pan konserwator nie przepłukał całego wodociągu, 
a po kaŜdej awarii jest taki obowiązek.  W przyszłości taka sytuacja nie powinna 
się powtórzyć, dlatego naleŜy tę sprawę przekazać do Dyrektora ZUW w 
Mławie.  
 Radna Bogusława Milewska pytała czy będzie coś robione z poboczami  
w tym roku.  
 Radny Waldemar Zając – czy na drodze od Gołymina do Makowa będą 
robione zjazdy, bo ten odcinek nie został dokończony. 
Ulica szkolna przy szkole w Karniewie. Ruch tu jest duŜy. Mówiłem o 
ogranicznikach o garbach, ale pasy przejścia dla pieszych winny być 
wymalowane.  
 Radna Danuta Karkowska – o remontach dróg dyskutujemy praktycznie 
na kaŜdej sesji. Na nowo utwardzonych odcinkach porobiły się wyrwy. Są coraz 
większe.  To powinno być usunięte i wyrwy zasypane.  
 Radny Jasiński Michał pytał, czy gmina złoŜyła wniosek na środki na 
szkolenia, wyjazdy dla rolników itp. Jest to program integracji społecznej 
MSWiA. , bo moŜna uzyskać od 40 do 90 tyś zł. Następne wnioski będzie moŜna 
składać dopiero w 2009 roku.. Czy takie wnioski były składane.         
 
Ad.pkt.7. 
 
ppkt. a 
 Pan Józef Stopa zabierając głos odczytał swoje wystąpienie w sprawie 
wykonania budŜetu gminy za 2007 rok. .  
 (wystąpienie stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 Zgodnie z propozycją Wójta – Sekretarz Gminy Pan Wiesław Ochtabiński 
odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania z 
wykonanie budŜetu gminy  
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 Radna Jadwiga Witkowska przedstawiła uchwałę Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy w sprawie wniosku o absolutorium dla Wójta Gminy za 2007 rok. 
 (uchwała stanowi zał. Nr 3 do protokółu).  
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę składu Orzekającego RIO 
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy  za 2007 rok. – opinia jest pozytywna.   
 
ppkt b 
  
 Radny Andrzej Chełchowski w swojej wypowiedzi podkreślił, Ŝe 
zaległości w podatku stanowią kwotę 169.000 zł. To są prawie dwa kilometry 
drogi. Czy takie zaległości są u osób stale nie płacących podatków . UwaŜam, Ŝe 
te zaległości winny być ściągane i Ŝe to moŜe mieć wpływ na realizacje zadań 
inwestycyjnych.  
 Dzisiaj zaległości jest coraz mniej, bo komornik wchodzi na konta 
płatników i stara się ściągać jak najwięcej naszych dochodów – stwierdził Pan 
Stopa. Są w tej kwocie  zwolnienia i ulgi ustawowe.  
 
ppkt c 
 
 Po zakończeniu dyskusji – Przewodniczacy Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XIII/68/08 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 
2007 rok – stanowiącą załącznik nr 4 do protokółu. 
 Jest mi niezmiernie miło, Ŝe Rada Gminy pozytywnie oceniła nasze 
starania i wykonanie budŜetu gminy w 2007 roku. Taka realizacja budŜetu zaleŜy 
od nas wszystkich.   

Radny Grzegorz Wawrzonkowski pogratulował Wójtowi Gminy tak 
dobrego wykonania budŜetu, tak dobrej realizacji zadań inwestycyjnych. 
Następuje rozwój kulturalny, sportowy. Jest nas wszędzie widać. O 
Karniewiakach i Karniewie się mówi. Jednocześnie Ŝyczył, by kolejne budŜety 
były jeszcze lepiej wykonane.       
  
Ad.pkt.8.   
 
  Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2007 
roku działała dosyć twórczo stwierdził Radny Grzegorz Wawrzonkowski. Myślę, 
Ŝe na prawdę mamy się z czego cieszyć.    
 Radny Waldemar Zając podziękował Komisji za bardzo dobre działanie i 
współpracę z Dyrektorami szkół. Apelował, by wykorzystywać 99 % środków 
jakie są w dyspozycji komisji, a nie pozostawiać by przechodziły w nadwyŜkę 
budŜetowa. Wspólnie z dyrektorami doszliśmy do wniosku, Ŝe trzeba bardziej 
zająć się przemocą w rodzinie, bo takie przypadki występują i na terenie naszej 
gminy.  Dyskutant  apelował do Komisji, by środki wykorzystywać w całości.      
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 Więcej głosów w dyskusji nie zabierano. Radni przyjęli sprawozdanie  z 
wykonania „Gminnego programu profilaktyki  i rozwiązywania problemów 
alkoholowych” za 2007 rok. – do zatwierdzającej wiadomości.      
 (sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
 
 Ad.pkt.9.    
 
 Szkoda, Ŝe taka mało dzieci rodzi się w rejonie wsi Łukowo – stwierdził 
Przewodniczący Rady Gminy. Jest to bardzo draŜliwy temat, bo likwidujemy 
szkołę. Dzieciaków jest bardzo mało.  Aczkolwiek ja mam sentyment 
indywidualny do tej szkoły, ale równieŜ musimy dbać o interes ekonomiczny 
całej gminy. KaŜdy winien głosować według swojego sumienia. Na ten temat 
rozmawialiśmy na posiedzeniach Komisji. My wiemy, Ŝe nie będzie łatwo, ale 
trzeba wypracować decyzję i podjąć uchwałę.  
 Radny Andrzej Chełchowski pytał o opinię Związku Zawodowego.  
 Opinia ZNP Nauczycielstwa Polskiego z Makowa Maz. jest negatywna. 
  Pan Cejmer Edward w swojej wypowiedzi nawiązał do historii budowy tej 
placówki i jej remontu. Ile gmina dokłada do szkoły w Łukowie, a ile do innych 
szkół. Co będzie z tym budynkiem?.  
 Budynek jest mieniem gminnym – mówił radny Wawrzonkowski. Nikt 
tego budynku mieszkańcom nie zabierze. Tam tylko nie będzie roku szkolnego.  
 Następnie radny Grzegorz Wawrzonkowski odczytał opinię Kuratora 
Oświaty w Warszawie w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w 
Łukowie. 
 Po zakończeniu dyskusji – Przewodniczący Rady odczytał projekt 
uchwały w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Łukowie.. 
Rada 11 głosami „za”, przy 4 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę                        
Nr XIII/69/08 w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Łukowie 
„stanowiącą  załącznik  Nr 6  do protokółu. 
  Pan Wójt Gminy uznał, Ŝe jest teraz problem budynku. Myślę, Ŝe w I 
dekadzie maja spotkamy się z rodzicami by temat dowozu dzieci omówić. 
Dzisiaj chcemy wspólnie razem dobrze gospodarować środkami koszt 1 ucznia 
to ponad 11 tyś . Klasy pierwszej nie będzie. Ubolewam nad tym Ŝe tak się 
dzieje.  My byśmy chcieli by nie ubywało mieszkańców, bo to jest przyszłość 
miejscowości i naszej gminy. ale na to nie mamy wpływu. My mamy dobre 
warunki i postaramy się zapewnić jak najlepsze warunki.  
   Pan Jan Mordwiński – Dyrektor PSP uznał, Ŝe trzeba podejmować działania a 
nie mówić. KoleŜanka dyrektor odchodzi. Z całym szacunkiem nie ludzie nie 
chcą obietnic, tylko roboty. MoŜemy to zrobić szybko i chaotycznie, moŜemy 
zrobić powoli. NajwaŜniejsze są jednak dzieci. To nie jest polityka. Trzeba 
dzieciom zapewnić spokój i jak najlepsze warunki nauczania.    
   Radny Grzegorz Wawrzonkowski stwierdził, Ŝe. Pan Dyrektor deklaruje 
pomoc rodzicom. Dlatego nie wciągajmy dzieci w te sprawy.  
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Ad.pkt.10.    
 
 Pan Józef Stopa – powiedział, iŜ chcemy utworzyć Zespół Szkolno-
Przedszkolny w Karniewie. Chcemy realizować dobrą politykę finansową. Nie 
będzie stwarzać się dodatkowych nadziei dla nauczycieli. To jest jeden budynek. 
Myślę, Ŝe nic się nie zmieni, a współpraca PSP i SP będzie dobra. Będzie juŜ 
opracowywany jeden arkusz organizacyjny szkoły i przedszkola. Będzie tylko 
jeden dyrektor. Zwiększy się takŜe baza lokalowa. Klasy zerowe niedługo będą 
włączone do szkół podstawowych, w przedszkolu będzie wówczas dwa czy trzy 
oddziały.  W przedszkolu prawie wszyscy nauczyciele nabyli prawo do 
emerytury. UwaŜam, Ŝe jeden dyrektor potrafi to wszystko ogarnąć. Opinia 
Kuratora jest równieŜ pozytywna, Ŝe tu nic się nie zmieni. Po podjęciu uchwały 
będziemy musieli ogłaszać konkurs na dyrektora Zespołu.    

PoniewaŜ nikt z uczestników obrad nie zabierał głosu - radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. Jest zgoda na to obydwu rad 
pedagogicznych, tzn. przedszkola i PSP. Jest równieŜ pozytywna opinia 
Kuratora Oświaty – Przewodniczacy odczytał treść opinii Kuratora.    
  Rada (przy obecności 14 radnych) 14 głosami „za” podjęli uchwałę Nr 
XIII/70/08 w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Karniewie 
- stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu.     

  
Ad.pkt.11.    
 
 Plan odnowy wsi Karniewo – informował Pan Józef Stopa. Zgodnie z 
wymogami prawnymi, odbyliśmy zebranie wiejskie. Nasza propozycja została 
jednogłośnie przyjęta. Jest na to uchwała zebrania wiejskiego. Trzeba to po 
prostu przyjąć, bo inaczej nie będziemy mogli składać wniosku o uzyskanie 
środków.    
  Przewodniczący  Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia „planu odnowy miejscowości Karniewo”. 
Rada (przy obecności 14 radnych) podjęła  uchwałę  Nr XIII/71/08 w sprawie 
zatwierdzenia „planu odnowy miejscowości  Karniewo” - uchwała stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu.    
 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. Po przerwie 
 
Ad.pkt.12.    
 

 Z Urzędu Marszałkowskiego otrzymaliśmy 150.000 zł na remont 
oczyszczalni ścieków w Karniewie – powiedział Pan Józef Stopa. śeby zacząć 
procedury  przetargowe środki te muszą być wprowadzone do budŜetu. Chcemy 
przystąpić do modernizacji oczyszczalni i taka uchwała jest niezbędna.  
 Środki te wprowadzimy na zadania inwestycyjne i chyba nikt z nas nie 
będzie temu przeciwny, mówił Radny Grzegorz Wawrzonkowski.    
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały. Rada Gminy           
w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/72/08 w sprawie 
zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2008 rok, stanowiącą załącznik nr 9 do 
protokółu.  

 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. Po przerwie 
 
Ad.pkt.13 
 
 Zgonie z propozycją Wójta Gminy Pani Marzenna Chodkowska 
szczegółowo omówiła zasady realizacji projektu systemowego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.   
 PoniewaŜ nikt z uczestników obrad nie zabierał głosu - radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. Rada jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XIII/73/08 w sprawie wyraŜenia zgody na realizację  realizacji projektu  
systemowego przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w  Karniewie w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, stanowiącą załącznik nr 10 do 
protokołu.  
  
Ad.pkt.14.    
ppkt a 
 Podjęcie tej uchwały jest niezbędne dla doprowadzenia do zgodności z 
ustawą o systemie oświaty – informował Pan Józef Stopa. Na terenie naszej 
gminy Dyrektorzy mieli ustalony tygodniowy wymiar godzin zająć w wysokości  
9 godzin, a zgodnie z przepisami – moŜe być tylko 5 godzin.  
 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Rada Gminy (przy 
obecności 14 radnych) jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/74/08 w sprawie   
uchwalenie obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć  nauczycieli   
nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta  Nauczyciela, nauczycieli 
przedmiotów  w róŜnym wymiarze godzin, pedagogów, psychologów,   
logopedów  oraz  określenia rozmiaru zniŜek dla nauczycieli, którym  
powierzono stanowiska  kierownicze w  placówkach oświatowych działających 
na terenie Gminy Karniewo. 
 
ppkt b 
 Środki finansowe na pomoc zdrowotną dla nauczycieli mamy juŜ 
zaplanowane w budŜecie – powiedział Pan Stopa. śeby z nich korzystać musi 
być określony regulamin gospodarowania tymi środkami.. W przeciwnym razie 
nikt nie będzie mógł z nich skorzystać.   

  Po odczytaniu projektu uchwały w wyniku przeprowadzonego głosowania 
radni 12 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się” i 1 „przeciwnym” podjęli 
uchwałę Nr XIII/75/08 w sprawie przeznaczenia środków finansowych na 
pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Karniewo 
oraz przyjęcia regulaminu gospodarowania tymi środkami, stanowiącą załącznik 
nr 11 do protokółu 
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ppkt c 
 Ustalenie wysokości diet dla sołtysów – informował Pan Wójt jest 
zaleceniem kontrolnym RIO. Diety za udział w sesji były sołtysom wypłacane na 
podstawie zapisu w Statucie Gminy. Musi to być uregulowane uchwałą rady 
Gminy. Na dzień dzisiejszy nic to nam nie zmieni, nie ma propozycji zmiany 
wysokości diety.   

  Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. Rada 
jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XIII/76/08 ustalenia diet dla 
przewodniczących organów wykonawczych jednostek  pomocniczych (sołtysów) 
stanowiącą załącznik Nr 12 do protokółu. 
 
ppkt d 
 W grudniu 2007 roku Rada Gminy podjęła uchwalę w sprawie nabycia 
działki na poszerzenie drogi gminnej w śabinie Kaniewskim – mówił Pan Stopa. 
Ta uchwała nie została skonsumowana, poniewaŜ grunt nabyliśmy z mocy 
prawa, bo właściciel dokonywał podziału tej działki. Pani prowadząca kontrolę z 
RIO zaleciła uchylenie tej uchwały.  

 Radni nie zabierali głosu w dyskusji.  Przewodniczący Rady odczytał 
projekt uchwały. Rada Gminy jednogłośni8e podjęła uchwałę Nr XIII/77/08 w 
sprawie uchylenia uchwały  Nr XI/58/07 Rady Gminy Karniewo w sprawie   
nabycia  nieruchomości na poszerzenie drogi gminnej w brzmieniu załącznika Nr 
13 do protokółu.  
   
ppkt e 
 Jak mówiłem wcześniej obecnie odczytam projekt zmian w Statucie 
Związku gmin Ziemi Makowskiej. Tej treści uchwałę muszą podjąć wszystkie 
Rady – informował radny Grzegorz Wawrzonkowski. To pozwoli na szybsze 
powołanie Międzygminnego Związku Regionu Ciechanowskiego, którego 
głównym zadaniem będzie gospodarka odpadami. Są to tylko kosmetyczne 
zmiany w obowiązującym statucie.   
 PoniewaŜ nie zabierano głosów w dyskusji, radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie 
Związku Gmin Ziemi Makowskiej. Rada (przy obecności 14 radnych) 14 
głosami „za” podjęła uchwalę Nr XIII/78/08 w sprawie przyjęcia zmian w 
Statucie Związku Gmin Ziemi Makowskiej- stanowiącą załącznik nr 14 do 
protokółu. 
 
Ad.pkt.15.    
 
 Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone interpelacje powiedział. 
m. innymi: 
- droga Zaręby – Chełchy Iłowe, my wiemy, Ŝe ta droga jest niezbędna Myślę, Ŝe   
   tam trzeba przejechać się z fachowcami i niech to ocenią. Tam na środku jest    
   duŜy garb i trzeba to usunąć. Pasowałoby po 10 cm  z obydwu stron dosypać,  
   bo porobiły się duŜe koleiny. Jadąc samochodem o niskim zawieszeniu moŜna     
   go uszkodzić. Myślę, Ŝe tę drogę będziemy musieli zrobić.      
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- na Szkolnej budujemy, remontujemy później chcemy kłaść garby.  
- awaria wodociągu. Wiemy, Ŝe była to awaria komputera. Będziemy rozmawiali   
  z Panem Stępką, by takie sytuacje się nie powtarzały.    
- temat drogi krajowej. My juŜ nie raz rozmawialiśmy z Panem Sobierajem.  
  Mamy obietnicę, Ŝe to będzie robione. Był równieŜ Pan Berg, oglądali profil   
  rowu w Tłuczniach, Ŝeby przesunąć chodnik za rów. Wszystkie takie rzeczy to   
  robi Warszawa a nie Zarząd Dróg w Przasnyszu.  Czy będzie – dziś nie udzielę  
  konkretnej odpowiedzi . Ta droga była remontowana za nasze środki. Za środki  
  unijne  muszą być wykonane zjazdy, podjazdy itp.  
- wyrwy na drogach będą usuwane w ramach gwarancji w miesiącu maju. Taką   
   mamy obietnicę i na pewno będą zrobione. 
- pobocza w Zakrzewie, przy pracach remontowych na innych odcinkach będzie   
  i to wykonane.    
 Zgodnie z propozycją Wójta Gminy Pan Wiesław Ochtabiński – Sekretarz 
Gminy udzielił odpowiedzi na interpelację dotyczącą składania przez Gminę 
wniosku o pozyskanie środków finansowych.  
Wnioski te były składane pod koniec 2006 roku. Jeśli będzie nowa edycja to na 
pewno będziemy składali.   
 Interpelanci udzielenia  dodatkowych informacji nie Ŝądali.  
 
Ad.pkt.16.    
  
 Radny Marian Baleński pytał, czy będzie dokończona droga do Barańca. 
 Pan Malinowski Szczepan dodał, Ŝe mieszkańcy wsi Baraniec traktowani 
są jak ludzie II kategorii. Jednocześnie pytał, dlaczego nie ma tablicy 
ogłoszeniowej dla sołtysa. Wszyscy sołtysi tablice mają tylko on nie.  
 Pieniędzy mamy tyle ile mamy – wyjaśniał Pan Stopa. Zakres zadań w 
drogownictwie był ustalony juŜ wcześniej. Staramy się wszystkie zadania 
realizować. Myślę, Ŝe nie powinniśmy porównywać się do lepszych czy 
gorszych. Dla mnie wszyscy mieszkańcy są jednakowi. Tablicę informacyjną do 
sołtysa na pewno dowieziemy. Po prostu przez zapomnienie nie została jeszcze 
do Pana Sołtysa dowieziona.  
  Pan Jackiewicz Jan – sołtys wsi Obiecanowo zwracał się z wnioskiem o 
usunięcie dwóch drzew przy posesji Pana Zbrzeznego w Obiecanowie, poniewaŜ 
mieszkańcy chcą wyremontować figurkę przydroŜną.  
 Czy Radca Prawny nie powinien być do końca j sesji – pytał radny 
Chełchowski. Taka sytuacja jest prawie na kaŜdej sesji, Ŝe po połowie obrad 
wychodzi z Sali. Mecenas od strony prawnej powinien nas doinformować.  
 Pracodawcą radcy jest Pan Wójt, uznał Przewodniczący Rady Gminy. 
MoŜemy zatrudnić kogoś innego na umowę zlecenie.    
 Pani BoŜenna Załoga – sołtys wsi Zelki Dąbrowe pytała, czy lampa 
oświetlenia ulicznego w tej miejscowości będzie załoŜona? 
 Ja nie mogą sam decydować – uznał Pan Wójt. My autentycznie mamy 
bardzo duŜo lamp oświetlenia ulicznego. Jeśli będzie taka potrzeba to zrobimy. 
Na newralgicznych miejscach lampy powinny być zlokalizowane.  
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Ad.pkt.17.    
 

Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 
wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
 
         
                                        Przewodniczący Rady Gminy  
        mgr Grzegorz Wawrzonkowski 
 
Protokółowała :                         
Inspektor ds. organizacyjnych 
 (-) Danuta Michalska               
              
                   


